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Informace z radnice
•	 V	 současné	 době	 probíhá	
výstavba	 nového	 chodníku	 
a	 parkoviště	 mezi	 zdravotním	
střediskem	 a	 domy	 s	 pečova-
telskou	 službou,	 rekonstrukce	
chodníku	 u	 základní	 školy	 
a	 zpevnění	 plochy	 v	 parku	 
u	 kostela.	 Ta	 bude	 sloužit	 pro	
kulturní	 akce,	 které	 zde	město	
pořádá,	 Česko	 zpívá	 koledy,	
Rozsvícení	 vánočního	 stromu	
apod.
•	 V	postranní	ulici	mezi	ulicemi	
Vrchlického	 a	 Zahradní	 došlo	
k	 havárii	 na	 kanalizaci.	 Byla	
provedena	 kamerová	 zkouška,	
která	 ukázala,	 že	 kanalizace	 je	
v	kritickém	stavu,	na	některých	
místech	 je	 úplně	 zborcená,	 
a	 proto	 není	 možná	 pouze	
lokální	oprava,	ale	 je	nutné	vy-
budovat	celou	novou	kanalizaci.		
Stavba	musí	 být	provedena	 co	
nejdříve,	 ale	 bohužel	 v	 dnešní	
době	 je	 velmi	 těžké	 sehnat	
firmu,	která	by	stavbu	provedla	
a	to	ještě	v	co	nejkratším	termí-
nu.

•	 Opět	se	ukázalo,	že	kanaliza-
ce	 v	Nové	 Včelnici	 je	 v	 celkově	
špatném	 stavu,	 v	 některých	
ulicích	ze	začátku	20.	století	a	je	
co	 nejvyšší	 čas	 začít	 postupně	
do	 rozpočtu	 zařazovat	 opravy.	
Na	příští	rok	počítáme	s	rekon-
strukcí	 kanalizace	 od	 zámku	
do	Podskalí,	v	dalších	letech	by	
se	 mělo	 pokračovat	 v	 ulicích	 
B.	Smetany	a	Husova.
•	 V	 aleji	 „K	 Berounským“	 (od	
náhonu	k	Zámeckému	rybníku)	
bylo	pokáceno	12	stromů	(dubů	
letních	 a	 lip	malolistých),	 které	
byly	 z	 hlediska	 zdravotního	 
i	bezpečnostního	ohrožující	pro	
své	okolí.	Některé	byly	rozlome-
né,	 suché,	 duté	 nebo	 vyhnilé,	
jiné	 napadené	 parazitickými	
dřevokaznými	houbami.	Kácení	
bylo	provedeno	na	základě	od-
borného	posudku	a	doporučení	
odborníků	 z	 odboru	 životního	
prostředí	 v	 J.	Hradci	 a	dendro-
loga.	Na	příští	rok	město	zařadí	
do	 rozpočtu	 revitalizaci	 této	
aleje	i	Palatovky.

•	 Velký	 kus	 práce	 odvedli	 čle-
nové	 fotbalového	 oddílu	 při	
vyklízení	 přízemí	 kulturního	
domu,	děkujeme	jim	za	příklad-
nou	pomoc.
•	 Je	velká	škoda,	že	se	občané	
nezapojili	 do	 akce	 Ukliďme	
Česko,	 kterou	 v	 Nové	 Včelnici	
zorganizovali	místní	skauti.		Za-
myslet	by	se	měli	hlavně	ti,	kteří	
místo	aby	odpadky	odklidili	do	
popelnic,	 kontejnerů	 nebo	 od-
vezli	do	sběrného	dvora,	raději	
je	 pohodí	 do	 příkopů,	 k	 řece	
nebo	 k	 lesu.	 Velké	 poděkování	
patří	 nejen	 organizátorům,	 ale	
především	 všem	 malým	 skau-
tům,	kteří	 i	 ve	 velmi	 chladném	
počasí	 vydrželi	 až	 do	 konce	
akce	a	vyčistili	velký	kus	našeho	
města.
•	 Novým	 předsedou	 kulturní	
komise	 je	 od	 1.	 4.	 2019	 pan	
Tomáš	Míchal	a	novou	členkou	
této	komise	je	paní	Jana	Mícha-
lová.

Mgr. Jana Maříková
místostarostka

Informace z 6. veřejného zasedání zastupitelstva města
Zasedání	 se	 konalo	 ve	 středu	
24.	 4.	 2019	 od	 19	 hodin	 v	 za-
sedací	 místnosti	 MěÚ	 v	 Nové	
Včelnici.	 Přítomno	 bylo	 10	 za-
stupitelů,	1	byl	omluven.

Zastupitelstvo města schválilo:
-	 rekonstrukci	kanalizace	v	po-
stranní	uličce	mezi	Vrchlického	
a	Zahradní	ulicí	v	Nové	Včelnici
-	 zapracování	 předloženého	
návrhu	 na	 pořízení	 změny	

územního	 plánu	 do	 zprávy	 o	
uplatňování	 územního	 plánu	
Nová	 Včelnice	 a	 začlenění	
návrhu	do	změny	č.1	ÚP	Nová	
Včelnice

pokračování na str. 2 >
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... pokračování ze str. 1 Volby do Evropského parlamentu
-	 jednorázové	 snížení	 nájmu	 
v	 objektu	 občanské	 vybave-
nosti	v	Nové	Včelnici
-	 uzavření	nájemní	smlouvy
-	 rozpočtové	 opatření	 číslo	
3/2019
-	 pravidla	hlášení	místním	roz-
hlasem
Zastupitelstvo města bere na 
vědomí:
-	 informaci	 o	 odstoupení	

vítěze	výběrového	řízení	Naklá-
dání	 s	 odpady	 ve	městě	Nová	
Včelnice
Zastupitelstvo města dele-
guje:
-	 místostarostu	 Tomáše	
Hrubce	 jako	zástupce	města	k	
účasti	na	valné	hromadě	akcio-
vé	společnosti	Teplospol
Zastupitelstvo města ukládá:
-	 místostarostce	 vypracovat	

návrh	smlouvy	na	rekonstrukci	
kanalizace	a	tuto	smlouvu	uza-
vřít
-	 místostarostce	uzavřít	kupní	
smlouvu	 s	 dalším	 uchazečem	
v	 pořadí	 ve	 výběrovém	 řízení	
Nakládání	 s	 odpady	 ve	městě	
Nová	Včelnice

Mgr. Jana Maříková
místostarostka

Stavební práce
Město	 Nová	 Včelnice	 sděluje,	
že  v  současné	 době	 se	 dokon-
čují	stavební	práce	na parkovišti
mezi	 zdravotním	 střediskem	
a pečovatelskými	domy.

VOLBY	DO	EVROPSKÉHO	PARLAMENTU	
KONANÉ	VE	DNECH	24.	a	25.	května	2019

Oznámení o době a místě konání voleb do Evropského parlamentu

Místostarostka	města	Nová	Včelnice	podle	§	32	zák.	č.	62/2003	Sb.,	o	volbách	
do	Evropského	parlamentu	a	o	změně	některých	zákonů,	ve	znění	pozdějších	předpisů	

oznamuje:
Volby	do	Evropského	parlamentu	se	uskuteční:

- v pátek 24. května 2019 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a
- v sobotu 25. května 2019 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.

		Sídla	volebních	okrsků	a	umístění	volebních	místností	jsou:

Okrsek  č. 1 - Městský úřad, 
Komenského 386, Nová Včelnice
velká zasedací místnost
Pro	voliče,	kteří	jsou	
přihlášeni	k	trvalému	pobytu:
Husova	 Brabec
Hradecká	ulice	 Pýchov
Zámecká	 B.	Smetany
Za	Řekou	 Modřínová
Za	Mostem	 Školní
Nádražní	ulice	 Podskalí
Komenského	 Masarykovo	náměstí
U	Trati	 Československé	armády
U	Nádraží	 Švermova
1.máje	 gen.	Svobody
Fučíkova	 bez	názvu
Karlov	 Stará	Cesta

Rozptylová loučka
V	 roce	 2016	 byla	 na	 místním	
hřbitově	 uvedena	 do	 provozu	
rozptylová	 loučka.	 Pro	 zají-
mavost	 přinášíme	 občanům	
přehled	v	počtu	konaných	roz-
ptylů	v	jednotlivých	letech.

Rok	2016	 3	rozptyly
Rok	2017	 4	rozptyly
Rok	2018	 8	rozptylů
Rok	2019	
do	konce	dubna	 10	rozptylů.

Poděkování
Děkujeme	 paní	 Evě	 Jakešové	 
a	 paní	 Bílé	 za	 péči	 o	 naší	ma-
minku	paní	Myslivečkovou.

Danuše Gálová

Velmi	děkuji	paní	místostarost-
ce	 Mgr.	 Janě	 Maříkové	 a	 paní	
Andree	 Šívrové	 z	 městského	
úřadu	za	přání	a	dárky	k	mým	
narozeninám.	Jaroslav Hřebík st. 

Upozornění
Během	 velikonočních	 svátků	
vyjížděli	 místní	 hasiči	 ke	 třem	
požárům.	 Bohužel	 ani	 jednou	
se	 nemohli	 dostat	 k	 požární	
nádrži	 z	 důvodů	 nevhodného	

parkování	vozidel,	kde	je	zákaz	
stání.	Buďme	k	sobě	ohledupl-
ní	 a	 neohrožujme	 naše	 životy,	
zdraví	a	majetek.	

foto: Deník JH

Hlášení rozhlasu
Na	 webové	 stránky	 města	
byla	 přidána	 ikonka	 na	 hlá-
šení	 místním	 rozhlasem,	 kde	 
si	 každý	 může	 hlášení	 pustit	 
a	poslechnout.

Okrsek č. 2 – Městský úřad, 
Komenského 386, Nová Včelnice
městská knihovna  
Pro	voliče,	kteří	jsou	
přihlášeni	k	trvalému	pobytu:
Čechova	 Štítného
Na	Hliněnce	 Vrchlického
Riegerova	 Zahradní
Za	Kozlovkou	 Luční
čp.	179	a	180

Voliči	bude	umožněno	hlasování	poté,	kdy	pro-
káže	 svou	 totožnost	 a	 státní	 občanství	 České	
republiky	 (platným	občanským	průkazem,	ces-
tovním,	diplomatickým	nebo	služebním	pasem	
České	 republiky,	 cestovním	 průkazem	 České	
republiky),	 nebo	 totožnost	 a	 státní	 občanství	
jiného	členského	státu	Evropské	unie.

Informace ke spolkům a bývalým občanským sdružením
Jste členem spolku (občanského 
sdružení), členem jeho orgánu 
nebo je ve Vašem okolí fungující 
spolek?

Spolkům stanoví občanský zá-
koník od roku 2014 určité povin-
nosti, které je třeba splnit.

Občanská	 sdružení	 podle	
zákona	 o	 sdružování	 občanů	
jsou	 od	 1.	 ledna	 2014	 považo-
vána	 za	 spolky	 podle	 nového	

občanského	 zákoníku.	 Eviden-
ce	 občanských	 sdružení	 dříve	
vedená	 Ministerstvem	 vnitra	
byla	nahrazena	na	internetu	do-
stupným	 spolkovým	 rejstříkem	
vedeným	rejstříkovými	(krajský-
mi)	soudy.

Do	 rejstříku	se	o	 spolku	povin-
ně	zapisují	zejména	jeho	název,	
sídlo,	předmět	 činnosti	 a	údaje	
o	 členech	 orgánů	 spolku	 (tj.	
předsedovi,	 členech	 výboru,	

členech	 kontrolní	 komise	
apod.).	 Kromě	 toho	 je	 spolek	
také	 povinen	 zakládat	 některé	
důležité	 dokumenty	 do	 sbírky	
listin	 rejstříku.	 Jde	 zejména	 
o	aktuální	znění	stanov,	rozhod-
nutí	o	volbě	člena	statutárního	
orgánu	 (např.	 předsedy	 nebo	
člena	výboru).

Smyslem	 vedení	 rejstříku	 je	
ulehčit	jednání	a	činnost	spolku	

pokračování na str. 4 >
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... pokračování ze str. 3

a	zpřístupnit	veřejnosti	i	členům	
důležité	 informace.	 Spolek	
odpovídá	 za	 to,	 že	 jsou	 údaje	 
a	 listiny	 ve	 spolkovém	rejstříku	
aktuální	a	úplné.	Zda	jsou	údaje	
náležitě	 zapsány	 v	 rejstříku,	
lze	 snadno	 ověřit	 na	 internetu:	
https://or.justice.cz/ias/ui/rejs-
trik.

Ke	změně	nebo	doplnění	údajů	
ve	spolkovém	rejstříku	 je	 třeba	
podat	 návrh	 na	 zápis,	 který	 se	
podává	 na	 tzv.	 inteligentním	
formuláři,	 který	 je	 třeba	 vypl-
nit	 elektronicky	 na	 internetu.	 
K	návrhu	 je	 třeba	přiložit	 záko-
nem	 stanovené	 přílohy	 např.	
stanovy,	 rozhodnutí	 o	 volbě	
statutárního	 orgánu.	 Návrh,	 
tj.	vyplněný	formulář	s	příloha-
mi,	 se	 podává	 k	 příslušnému	
rejstříkovému	 tj.	 krajskému	

soudu	 (k	 městskému	 soudu	 v	
Praze	spolky	se	sídlem	v	Praze	a	
středočeském	kraji)	 podle	 sídla	
spolku.	 Návrh	 lze	 podat	 elek-
tronicky,	nebo	i	v	listinné	formě	
(vytištěný	formulář	je	třeba	po-
depsat	a	podpis	nechat	ověřit).	
Návrh	není	zpoplatněn.

Podrobnější	 informace	 nalez-
nete	 na	 webových	 stránkách	
Ministerstva	 spravedlnosti	 a	
Portálu	 veřejné	 správy	 (viz	 uži-
tečné	odkazy	níže).

Užitečné odkazy
Vyhledávání	ve	veřejném	rejstří-
ku	 –	 https://or.justice.cz/ias/ui/
rejstrik
Inteligentní	 formulář	pro	návrh	
–	 https://or.justice.cz/ias/iform/
Orientační	 seznam	 příloh	 
k	 návrhu	 na	 zápis	 –	 https://

or.justice.cz/ias/ui/download/
prilohy_spolky.pdf	
Přehled	 rejstříkových	 soudů	
–	 https://or.justice.cz/ias/ui/
soudy
Způsoby	založení	listin	do	sbírky	
listin	 –	 https://or.justice.cz/ias/
ui/specifikaceSL
Podání	 do	 veřejného	 rejstříku	
–	 https://seznam.gov.cz/obcan/
zivotni-situace/obcan-a-stat/
verejne-rejstriky/podani-do-ve-
rejneho-rejstriku.html
Zrušení	 spolku	 –	 https://
seznam.gov.cz/obcan/zivotni-si-
tuace/obcan-a-stat/obcanske-
-aktivity/zruseni-spolku.html

Kontaktní osoba:
Mgr.	Alexandra	McGehee
tajemnice	 Rady	 vlády	 pro	 ne-
státní	neziskové	organizace	 tel.	
296	153	478

Vítání občánků 

V pondělí 25. 3. 2019 proběhlo slavnostní vítání dětí do života na Městském úřadu Nová Včelnice. 
Paní místostarostka Mgr. Jana Maříková přivítala Apolenu Korandovou, Amálii Pousteckou, Amálii 
Křížovou a Sofií Prokešovou.

Dále přivítala Viléma Jiříka, Vojtěcha Andrusiva, Kristiana Lorence a Elišku Pokornou.

Z místní mateřské školy přednesly básně Nelly Tekelová, Adéla Stejskalová, Patrik Sedlák, Jáchym Jůn, 
Ludmila Nováková a Vítek Němec.                                                                                  Foto: Petr Černoch
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Bublifuk: Jak se dělají komiksy? 

Beseda s Klárou Smolíkovou s žáky 5. a 6. třídy v knihovně ve středu 10. dubna 

Změna otevírací doby
Městská	knihovna	Nová	Včelnice	oznamuje,	
že	bude	v	měsíci	květnu	a	červnu	omezena	otevírací	doba

Pátek	25.	května	2019 uzavřena	(volby)

Sobota	26.	května	2019 uzavřena	(volby)

Středa	29.	května	2019 otevřeno	od	13:30	do	17:00

Pátek	31.	května	2019 otevřeno	od	13:30	do	17:00

Sobota	1.	června	2019 otevřeno	od	7:00	do	11:30

Středa	5.	června	2019 otevřeno	od	13:30	do	17:00

V	ostatní	výpůjční	dny	bude	běžná	otevírací	doba	knihovny.

Ještě k zimě
Malé	ohlédnutí	za	letošní	vcelku	
slušnou	 zimou.	 V	 posledních	
letech	 i	 nezvyklé	 množství	
sněhu	 nás	 nutí	 k	 velkému	 po-
děkování	 členům	 SKI	 KLUBU	
ČIHADLO	v	Horní	Radouni.	Tito	
nadšenci	 ve	 svém	 volnu	 upra-
vovali	a	udržovali	běžecké	stopy	 
v	okolí	Nové	Včelnice,	které	dále	
vedly	 okolo	 Radouní	 až	 na	 Bu-
kovku.	Mohli	jsme	si	tak	vychut-
nat	a	užít	někdy	až	dech	beroucí	
krásu	zimní	krajiny.	Poděkování	
si	 také	 určitě	 zaslouží	 všichni	
majitelé	pozemků,	kterých	jsme	
využívali	 při	 našich	 vyjížďkách	
na	lyžích.	Ctitelé	tohoto	zdravé-
ho	 a	 krásného	 sportu	 si	 určitě	

přišli	 na	 své…!	 Ještě	 jednou	
velký	 dík	 všem,	 kteří	 nám	 toto	
umožnili.		Za	všechny	spokojené	

lyžaře	a	vyznavače	bílé	stopy.				

Mi-Řez

Ohlédnutí za kulturními akcemi v březnu a dubnu 
Během	měsíce	března	pořádala	
kulturní	 komise	 města	 Nová	
Včelnice	 přednášku	 „Hudební	
poklady	 Jindřichova	 Hradce	 –	
vybraní	 jindřichohradečtí	 skla-
datelé“	 s	prezentací	a	ukázkami	
hudby,	 kterými	 nás	 provázela	
Mgr.	 Věra	 Kubátová.	 Tato	 akce	
se	 konala	 v	 klubovně	 hasičů	 
a	zúčastnilo	se	jí	pouze	9	zájem-
ců	o	hudbu.	Na	 závěr	byla	 také	
vědomostní	soutěž	o	ceny.
Ve	 spolupráci	 s	 Městem	 Ka-
menice	 nad	 Lipou	 a	 Obcí	 Jaro-
šov	 nad	 Nežárkou	 starostové	 
a	místostarostové	všech	tří	měst	
slavnostně	odemkli	naší	společ-
nou	 řeku	 Kameničku,	 která	 nás	
spojuje.	 Na	 startovní	 listině	 se	
přihlásilo	 47	 posádek.	 Nejstarší	
posádku	 tvořili	manželé	 Rejchr-
tovi	ve	věku	132	let.	Hojná	účast	
diváků	všechny	velmi	překvapila.	
Občerstvení	 zajistili	 novovčel-
ničtí	hasiči,	o	hudební	doprovod	
se	 postaral	 na	 startu	 Smutný	
trojlístek.	 Po	 dojezdu	 si	 všichni	
mohli	 odpočinout	 při	 „Mejdanu	

utopenců“	 v	 hospodě	 Pod	 kos-
telem	za	hudby	Lovců	mamutů.	
Na	 odemykání	 řeky	 Kameničky	
tematicky	 navazovalo	 posezení	
u	 oslavného	 filmu	 s	 písničkou	
„Řeky	Vysočiny“,	kterého	se	ujal	
Zdeněk	Brus.	V	pondělí	8.	dubna	
se	 v	 klubovně	 hasičů	 sešlo	 20	
občanů,	kteří	se	na	závěr	mohli	
zúčastnit	 vědomostní	 soutěže	 
o	drobné	ceny.
Do	 uzávěrky	 tohoto	 čísla	 No-
vovčelnického	 zpravodaje	 se	
nám	 již	 časově	 nevejde	 zmínka	
o	 koncertu	 „Hudba	 královen“	 
v	podání	tří	žen	Žofie	Vokálkové,	
Daniely	 Demuthové	 a	 Zbyňky	
Šolcové,	 které	 se	 uskutečnilo	 
v	 sobotu	 27.	 dubna	 2019.	 Na	
koncertě	 zazněla	 hudba	 žen	
skladatelek	 –	 Marie	 Antoinetty,	 
C.	 Schumann,	 A.	 Mahler,	 
F.	 Mendelssohn,	 C.	 Chaminade	 
a	dalších.
Dovolujeme	 si	 vás	 také	 pozvat	
na	další	kulturní	či	zábavné	akce	
pořádané	 v	 měsíci	 květnu	 kul-
turní	komisí.	Ve	středu	8.	května	 

na	 KLADENÍ	 VĚNCŮ	 k	 uctění	
památky	 obětí	 obou	 světových	
válek,	 které	 se	 uskuteční	 od	
10,30.	 Nejprve	 vystoupí	 s	 krát-
kým	 pásmem	 písní	 žáci	 místní	
základní	školy	a	poté	od	11	hodin	
se	uskuteční	pietní	akt.	Odpoled-
ne	8.	května	se	na	městském	sta-
dionu	Josefa	Jelínka	od	14	hodin	
bude	 konat	 JÍZDA	 ZRUČNOSTI.	
Sobotní	podvečer	11.	května	od	
19	 hodin	 můžete	 strávit	 v	 sále	
hotelu	 Jelen	 s	 Divadelním	 spol-
kem	 AJETO!	 Počátky	 s	 komedií	
Sylvie,	 která	 vypráví	 o	 jakémsi	
druhu	 „mužské	 menopauzy“	 
a	 spustí	 řadu	 neuvěřitelných	
situací,	 kdy	 jinak	 harmonický	
manželský	 pár	 musí	 znovu	
hledat	cestu	k	vzájemné	komuni-
kaci,	porozumění	a	snad	i	smyslu	
života	 za	 přítomnosti	 nového	
člena	rodiny.
Těšíme	se,	že	se	s	vámi	setkáme	
v	Nové	 Včelnici	 nejen	 na	 akcích	
pořádaných	kulturní	komisí.

Kulturní komise Města 
Nová Včelnice
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Odemykání řeky Kameničky – 6. dubna 2019 Celorepubliková matematická soutěž Klokan
V	měsíci	březnu	se	vybraní	žáci	
prvního	 stupně	 naší	 školy	 zú-
častnili	 matematické	 soutěže	
Klokan,	 která	 byla	 zaměřena	 
na	logické	myšlení	žáků.	
Soutěžilo	se	ve	dvou	kategoriích,	
druhý	 a	 třetí	 ročník	 v	 kategorii	
Cvrček	 a	 čtvrtý	 a	 pátý	 ročník	
v	 kategorii	 Klokánek.	 Mezi	
nejúspěšnější	 řešitele	 v	 první	
kategorii	 patřila	 Lucie	 Chromá	
(73	bodů	 z	 90	možných),	 Vilma	

Brusová	 a	 Barbora	 Bednářová.	
V	druhé	kategorii	byl	nejúspěš-
nější	 Saša	 Vaníček,	 který	 získal	
109	 bodů	 ze	 120	 možných.	 
Následovali	Vojtěchové	Kořínek	
a	Rak.	

Výsledky II. stupně: 
kategorie	Benjamín	6.	-	7.	třída
1.	Strnad	Jakub	88	bodů
2.	Starka	Marek	78	bodů
3.	Sokol	Miroslav	65	bodů

kategorie	Kadet	8.	-	9.	třída
1.	Adamcová	Lucie	71	bodů
2.	Jaroš	Pavel	61	bodů
3.	Havlíček	David	54	bodů

Výsledky	všech	žáků	byly	zaslá-
ny	 organizačnímu	 výboru	 této	
soutěže	a	na	základě	celorepub-
likových	 výsledků	 uvidíme,	 jak	
byli	naši	žáci	úspěšní.

Velikonoční jarmark ve škole – 13. dubna 
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Z rodné Včelnice na prkna, která znamenají svět…   
V minulém čísle Novovčelnického zpravodaje jste si mohli přečíst o hostující herečce Horáckého diva-
dla v Jihlavě, místní rodačce Elišce Matzkeové. O tom, jak se dostala na „prkna, která znamenají svět“  
se podělíme s vámi.

Chtěla jsi být už jako malá 
herečkou?
Když	 jsem	byla	 hodně	maličká,	
ve	 školce	 či	 na	 prvním	 stupni,	
děti	 mě	 šikanovaly,	 protože	
jsem	 šišlala	 a	 byla	 jsem	 moc	
tlustá.	A	tohle	jsem	potřebovala	
vybít	v	pozdějším	věku.		Já	jsem	
však	už	na	základce	 toužila	být	
herečkou.	 Ale	 původně	 jsem	
chtěla	 být	 muzikálovou	 zpě-
vačkou.	 Stáhla	 jsem	 si	 nějaký	
známý	 muzikál	 např.	 Drákulu,	
zkoušela	 jsem	 si	 hrát	 a	 s	 nimi	
jsem	 i	 zpívala.	 Jako	 spoluher-
ce	 jsem	 používala	 např.	 skříň	 
či	 zrcadlo.	Už	na	základce	 jsem	
jezdila	 na	 letní	 herecké	 školy.	
Táhlo	mě	to	předvádět	se	před	
lidmi.

Ale ty máš po základní škole 
vystudovanou Střední zdra-
votnickou školu v Jindřichově 
Hradci?
Chtěla	 jsem	 jít	 na	 konzervatoř,	
ale	 já	 jsem	 taková	 maminčina	 
a	 tatínkova	 „prdelka“,	 proto	
jsem	nechtěla	být	někde	„pryč“,	
ale	 v	 jejich	 blízkosti.	 Bavilo	mě	
pomáhat	lidem	a	sestřičky	navíc	
nosí	 hezké	 uniformy.	 Práce	
zdravotních	 sestřiček	 je	hrozně	
těžká	 práce	 za	 málo	 peněz.		 
A	mně	nikdy	nešla	matematika	
a	 té	 je	na	zdravotní	 škole	mini-
mum.

A jak se tedy ze zdravotní ses-
třičky stane herečka?
Zdrávku	 jsem	 studovala,	 ale	
věděla	 jsem,	 že	 budu	 hereč-
ka.	 Dostala	 jsem	 se	 do	 Prahy,	
odloučila	 jsem	 se	 od	 Včelnice,	
kterou	mám	ráda.	Takhle	vznik-
lo	moje	herectví.

Neříkej, že takhle „lehce“ se 
ze zdravotní sestřičky stane 
herečka?
Tak	 to	 vůbec	 ne.	 Hned	 po	ma-
turitě	 jsem	nastoupila	do	Vyšší	
herecké	 školy	 v	 Praze	 v	 Michli.	
Tam	 mám	 hezké	 vzpomínky	 
na	 mého	 třídního	 profesora	
pana	 Fréhara,	 který	 na	 to	 měl	
věk	 a	 po	 roce	 odešel.	 Poté	
přišla	 paní	 Herajtová,	 která	 mi	
v	 paměti	 utkvěla	 nejvíc.	 S	 ní	
jsem	 nastudovala	 Médeiu,	 kde	
jsem	měla	 titulní	 roli,	 a	 to	 byla	
asi	 moje	 největší	 role,	 co	 jsem	
hrála.	 Hra	 trvala	 hodinu	 a	 půl	 
a	já	jsem	„neslezla“	z	jeviště.

Vládla už na škole herecká 
rivalita?

Bohužel	 ano.	 Hrála	 jsem	 i	 na	
škole	velké	 role	a	 to	se	nelíbilo	
mým	 spolužačkám.	 Tady	 byla	
velká	 rivalita	 a	 z	 této	 školy	
nemám	 žádnou	 kamarádku.	
Naschvály	se	tam	naštěstí	nedě-
laly.	A	hlavně,	tam	jsem	poznala	
mého	 Honzu,	 byl	 to	 můj	 spo-
lužák	 a	 od	 prváku	 jsme	 spolu	
začali	chodit.

Co se učí na herecké škole?
Například	 různé	 druhy	 tanců	
–	 historické,	 moderní,	 ale	 také	
základy	 šermu,	 stepu,	 zpěv,	
moderování,	 rétorika,	 jevištní	
řeč,	 pantomima.	 Ráda	 vzpomí-
nám	na	dějiny	 divadla,	 to	 jsme	

pokračování na str. 12>

Skaut - Ukliďme Česko
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Vzpomeneš si na nějaký he-
recký trapas?
Zapomněla	jsem	na	jevišti	v	tom	
největším	momentu	jako	hlavní	
představitelka	text	a	nebyla	tam	
ani	nápověda.		Na	to	se	snad	ani	
zapomenout	nedá,	byla	to	moje	
oblíbená	Médeia	a	diváci	nic	ne-
poznali,	 ačkoliv	 přišli	 o	 pro	 děj	
důležitý	text.

Živí tě tedy divadelní herectví 
nebo moderování?
Ani	 jedno.	 Mám	 hezkou	 práci,	
v	 České	 televizi.	 Již	 od	 roku	
2016	 pracuji	 jako	 asistentka	
režie,	 a	 teď	 jsem	 povýšila	 na	
asistentku	 produkce.	 Pracuji	
pro	 Brněnskou	 televizi,	 jedná	
se	 o	 ČT	 Déčko,	 což	 je	 dětská	
televize.	 Třeba	 pořad	Hopsasa,	
který	 je	 částečně	 pro	 hlucho-
němé.	 Obsazení	 je	 tak	 půl	 na	
půl	 –	 dva	 slyšící	 a	 dva	 hlucho-
němí.	 Je	u	toho	hrozná	legrace.	
Bohužel	neumím	znakovou	řeč,	
ale	ráda	bych	se	jí	naučila.	Je	to	
ale	 hrozně	 těžké,	 naučila	 jsem	
se	pár	znaků	např.	ty	si	pomalý	
jako	želva.	Aby	šel	herec	rychle	
na	plac.	Asistentka	 režie	má	za	
úkol	vše	„popohánět“,	je	pravou	

rukou	 režiséra	 a	 měla	 by	 mu	
splnit	 vše,	 co	mu	na	očích	 vidí.	
Produkce	má	za	úkol	z	domova	
nebo	 z	 kanceláře	 obvolávat,	 
co	se	bude	natáčet,	s	kým,	kde,	
za	kolik	peněz.	Měla	jsem	tako-
vou	 fobii	 z	 telefonů	 a	 teď	 jsem	
to	 překonala,	 protože	 pořád	 
s	 někým	 volám.	 Ta	 fobie	 úplně	
zmizela

A teď jsi tedy spokojená?
Chtěla	bych	víc	hrát,	chtěla	bych	
se	 dostat	 i	 do	 nějakého	 an-
gažmá.	 Nemá	 ale	 cenu	 někam	
odejít	 pryč,	 protože	 Honza	 má	
stálé	angažmá	v	Jihlavě.

Takže sis splnila svůj životní 
sen?   
Největším	snem	je	film,	nejlépe	
seriál.	Člověk	se	dostane	nejvíc	
do	 povědomí	 diváků,	 ale	 to	 je	
opravdu	jen	o	kontaktech.	Proto	
mě	rozčiluje,	když	vidím,	někte-
ré	herečky	nebo	herce,	které	ani	
tu	hereckou	školu	nemají.

Pro nás laiky není rozdíl mezi 
divadelním nebo filmovém 
herectví. Jak to vidíš ty?
Úplně	 něco	 jiného	 je	 hrát	

před	 kamerou.	 Protože	 před	
kamerou	 jsou	 zapotřebí	 mini-
malistická	gesta	a	být	co	nejvíc	
přirozený,	 stejně	 jako	 já	 si	 teď	
povídám	 s	 vámi	 a	 v	 divadle	 by	
to	byla	velká	nuda.	Před	tou	ka-
merou	 je	 práce	 „na	 milimetry“	
např.	 pohyb	 očí,	 pohyb	 hlavy.	 
Na	 velká	 gesta	 a	 mimiku	 tam	
není	moc	prostor,	ač	se	to	nezdá.

Ráda se vracíš do Včelnice?
Ano,	 moc,	 kdyby	 tady	 bylo	 di-
vadlo,	 tak	 bych	 tu	 hrozně	 ráda	
bydlela.	 Mám	 tu	 kamarády	 
a	hlavně	moji	rodinu.	Ze	zdrávky	
se	setkáváme	úplně	minimálně.	
Střetáváme	 se	 hlavně	 s	 mojí	
letitou	kamarádkou	Dominikou.	
Ráda	jezdím	za	naší	mladší	ses-
trou	–	Barčou,	 je	 to	 takový	náš	
mazánek.	Moje	mamka	vždycky	
říkala,	 že	 si	 mám	 udělat	 něco	
„normálního“	 než	 budu	 hereč-
ka,	 ale	 oba	 rodiče	mají	 radost,	
když	mě	kdykoliv	vidí	na	scéně.	
Já	jsem	ale	zase	pyšná	na	ně.

Elišce děkuji za příjemné dopoled-
ne o Bílé sobotě.

Marie Davidová

Výsledkový sportovní servis

HOKEJBAL
Předem	 se	 musíme	 omluvit	
za	 mystifikaci	 v	 minulém	 čísle	
zpravodaje,	 kde	 jsme	 chybně	
uvedli,	 že	 jsme	prohráli	 se	Zliví	
0:5	 kontumačně.	 Nebylo	 tomu	
tak.	 Soupeř	 k	 nám	 nedorazil,	
tak	 jsme	 samozřejmě	 5:0	 kon-
tumačně	 vyhráli.	 Děkuji	 za	 po-
chopení.
Základní	 část	 letošní	 sezony	
jsme	 zakončili	 domácím	 vítěz-

stvím	5:0	kontumačně	nad	druž-
stvem	 Protivína,	 který	 stejně	
jako	 soupeř	 ze	 Zliví	 nedorazil.	
V	 konečném	 součtu	 tabulky	
základní	 části	 jsme	 skončili	 
na	 celkovém	 čtvrtém	 místě	 se	
ztrátou	 jednoho	 bodu	 na	 třetí	
místo,	 tří	bodů	na	druhé	místo	 
a	 šesti	 bodů	 na	 místo	 první.	
Toto	 postavení	 nám	 do	 násle-
dujících	 bodů	 ve	 vyřazovací	

části	soutěže	přiřadilo	pátý	tým	
Regionální	 ligy	 a	 to	 mužstvo	
Falcon	 České	 Budějovice.	 Naše	
lepší	umístění	v	tabulce	nám	za-
jišťovalo	výhodu	domácího	pro-
středí	v	prvních	dvou	zápasech	
hraných	 na	 tři	 vítězná	 utkání.	
Tuto	 výhodu	 jsme	 bohužel	
nedokázali	 využít.	 V	 sobotním	
utkání	jsme	smolně	prohráli	3:4	
                     Pokračování na str. 14>
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měli	úžasnou	profesorku,	i	když	
to	 bylo	 nejvíc	 učení.	 Ráda	 dále	
vzpomínám	na	herectví.

Takže jsi zůstala u herectví?
Ne,	 já	 mám	 vystudované	 také	
moderování.	Je	to	těžká	disciplí-
na,	 je	 těžké	 se	 do	 moderování	
vůbec	 dostat,	 stejně	 jako	 do	
divadla.

A ty jsi někdy už moderovala?
V	Horšovském	Týně	jsem	mode-
rovala	dva	 roky	po	 sobě	Anen-
skou	 pouť.	 Je	 to	 o	 improvizaci	
a	já	tu	improvizaci	sama	o	sobě	
nemám	 moc	 ráda.	 Někdy	 se	
stane,	 že	 v	 herectví	 zapomenu	
text,	tam	se	dá	zaimprovizovat,	
ale	 když	 je	 člověk	 jako	 mode-
rátor	 tam	 sám	 za	 sebe,	 je	 to	
těžší	 improvizovat.	 Vyhlašování	
různých	soutěží	či	plesy	je	velmi	
formální	 a	 velmi	 těžké.	 Bavilo	
by	 mě	 moderovat	 ve	 Faktoru,	
Evropě	2	apod.

Takže nyní hraješ nebo mode-
ruješ?
Už	při	škole	jsem	hrála	v	Divadle	
pod	 čepicí	 (nyní	 divadlo	 Pod	
kloboukem)	 v	 pohádce	 Příběh	 
o	dvou	slepičkách.	Jedna	slepič-
ka	učila	etiketu	a	druhá	slepička	
byla	 ta	 hyperaktivní	 a	 hloupá	
–	tu	jsem	naštěstí	hrála	já,	baví	
mě	 si	 udělat	 ze	 sebe	 legraci.		
Byla	 to	 forma	 učení	 o	 etiketě	 
a	už	 jsem	byla	 „přepohádkova-
ná“	a	nechtěla	jsem	už	pro	děti	
a	s	dětmi	nic	dělat,	ale…

Mluvíš o ale…, jak to tedy bylo 
dál?
Člověk	 se	musí	 něčím	 živit	 a	 já	
jsem	 dostala	 práci	 v	 Základní	
umělecké	 škole	 v	 Pelhřimo-
vě,	 kde	 jsem	 učila	 literárně	
dramatický	 obor,	 takže	 zase	

děti	a	říkala	 jsem	si,	že	se	toho	
nezbavím.	Tam	to	bylo	ale	fajn,	
dojížděla	 jsem	dva	dny	v	týdnu	
a	 nebylo	 to	 tak	 náročné.	 Brala	
jsem	 to	 formou	 kamarádství.	
Tam	mě	 vzal	 pan	 ředitel,	 který	
bohužel	zemřel	a	nastoupil	 jiný	
pan	ředitel	a	já	jsem	dostala	vý-
pověď	 bez	 udání	 důvodů.	 Bylo	
mi	 líto	 dětí	 a	 i	mě	 bylo	 líto,	 že	
musím	odejít.	Ale	to	se	stává.

Takže pro děti už nehraješ?
V	 létě	 jsme	 s	 přítelem	 Honzou	 
už	 pět	 let	 v	 Rodinném	 zábav-
ném	 parku	 Fábula.	 Hraji	 tam	
v	 pohádkovém	 sklepení.	 Jsem	
tam	např.	za	čarodějnici,	kašpa-
ra	 a	 vodníka.	 Nejvíce	 mě	 baví	
role	čarodějnice.	Já	si	říkám	Kra-
somila	a	říkám,	že	jsem	nejkrás-
nější	 na	 světě.	 Začerním	si	 zub	 
a	 jsem	 strašidelnozábavná.	 Už	
mě	to	bohužel	baví	méně,	mám	
děti	ráda,	ale	jak	jsem	už	několi-
krát	řekla,	nikdy	mě	moc	nebavi-
ly	hrát	dětské	pohádky.

A co na úvodu zmiňované Ho-
rácké divadlo?
My	 bydlíme	 teď	 v	 Jihlavě.	 Do	
angažmá	 jsem	 se	 do	 Horácké-
ho	 divadla	 nedostala.	 Holek	
hereček	 je	 hrozně	moc	 a	málo	
kdy	se	stane	to,	že	se	udělá	fakt	
konkurz	 a	 bez	 nějakého	posta-
vení	kamarádcovství	se	to	neo-
bejde.	Já	bohužel	tyhle	kontakty	
nemám.	 Dostala	 jsem	 tam	 ale	
hostovačku	 v	 Tisícročné	 včele.	
Já	jsem	před	tím	hrála,	když	byl	
někdo	 nemocný,	 tak	 jsem	 za-
skakovala	v	Roku	na	vsi,	nejdřív	
jeptišku,	 což	 byla	 jemná	 role,	
která	 se	 zamilovala	do	o	40	 let	
staršího	chlapa	a	pak	kolegyně	
otěhotněla	a	v	té	samé	hře	jsem	
hrála	Barboru.	Takže	se	mi	sešly	
dvě	role	v	jedné	hře.

Co tedy hraješ v Tisícročné 
včele?
V	 Tisícročné	 včele	 jsem	 hrála	
Hermínu.	 To	 byla	 role,	 která	
se	 vymykala	 celé	hře	 a	 já	 jsem	
měla	 oproti	 jiným	 netradiční	
bohaté	 kostýmy	 –	 růžové	 šaty.	
Pan	 režisér	 mi	 říkal,	 že	 jsem	
taková	 „vilná	 skříň“,	 hrála	 jsem	
takovou	 neohrabanou	 roli.	
Role	byla	naivní,	ale	na	druhou	
stranu	byla	jenom	zamilovaná.

Jak se učíš texty?
Mně	 se	 to	 naštěstí	 učí	 samo.	 
Je	čtená	zkouška	a	ta	trvá	týden,	
v	tom	týdnu	se	scénář	čte	pořád	
dokola	a	za	ten	týden	se	ten	text	
do	vás	dostane.	Pak	 je	zkouška	
aranžovací,	 kdy	 člověk	 ještě	
nemá	kostýmy.	Když	se	to	spojí	
s	pohybem,	tak	je	to	ještě	lepší.	
Naopak	 někdy	 pohyb	 ten	 text	
může	 ještě	 rozhodit.	 Najednou	
mozek	přemýšlí	o	tom,	co	máte	
dělat	a	ne	co	říkat.	V	Horáckém	
divadle	 je	 nápovědka,	 ale	 já	
jsem	 jí	 naštěstí	 nikdy	 nepotře-
bovala.	Vždycky	jsem	se	to	nějak	
nabiflovala.	Naučení	 textu	 je	 to	
nejmenší

Co je tedy těžší?
Složitější	 je	 zkorigovat	a	hlavně	
vyvolat	pocit,	aby	s	tím	byl	reži-
sér	spokojený	a	aby	vše	bylo	dů-
věryhodné.	Musí	se	spojit	slovo,	
pohyb	a	emoce,	aby	se	vše	pro-
línalo.	Někdy	je	složité,	začít	na-
jednou	brečet,	u	toho	něco	říkat	
a	 ještě	mít	 ten	 správný	 pohyb.	
Aby	to	nepůsobilo	uměle.	Např.	
Rusové	mají	vše	velmi	otevřené,	
veliká	gesta,	velké	otevření	pusy	
a	 to	 je	 pro	 nás	 nepřirozené.	
České	divadlo	je	v	tomto	takové	
„připosrané“.
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KUŽELKY

nižší	 soutěži	 a	 mnoho	 úspě-
chů	 nezažívalo.	 Docházelo	
i	 ke	 generační	 výměně,	 kdy	
nejzkušenější	 hráči,	 kteří	 stáli	 
u	 zrodu	 Dranrebu	 začínali	
končit	a	 jejich	úlohu	začali	pře-
bírat	ti	tenkrát	„nejmladší“.	Muž-
stvo	 začalo	 hledat	 svou	 tvář,	 
ale	muselo	začít	hledat	 i	hráče.	
Hokejbal	začal	být	na	ústupu	a	to	
v	celé	republice.	Tak	jak	ubývali	
hráči,	tak	začala	mizet	i	tradiční	
mužstva.	 Tím	 začalo	 docházet	
k	 rušení	 samotných	 soutěží.	
Během	několikaleté	 redukce	se	
současný	Dranreb	„ocitl“	v	kraj-
ské	lize,	ze	které	se	stala	čtvrtá	
nejvyšší	 soutěž	 v	 republice.	

V	 Dranrebu	 se	 ovšem	 během	
několika	 let	 vytvořil	 opět	 silný	
kolektiv	a	dobrá	parta.	Pohoda	 
v	týmu	se	odrazila	i	na	výkonech.	
V	 roce	 2014/2015	 Dranreb	 do-
končil	sezonu	na	čtvrtém	místě.	
Další	 sezonu	2015/2016	už	bral	
Dranreb	 bronzové	 medaile.	 
V	 sezoně	 2016/2017	 se	 dostal	
až	do	finále.	Musel	se	sice	spo-
kojit	s	druhým	místem,	ale	díky	
skutečnosti,	 že	 vítěz	 soutěže	
nemohl	postoupit	o	soutěž	výš,	
se	Dranreb	v	sezoně	2017/2018	
objevil	 v	 2.	 lize.	 Toto	 působení	
nebylo	 úspěšné.	 Přes	 veškeré	
snahy	Dranreb	doplatil	na	velký	
výkonnostní	rozdíl	mezi	2.	ligou	

a	 krajskou	 ligou.	 Proto	 také	
došlo	 k	 rozhodnutí	 k	 návratu	
o	 soutěž	 níž.	 V	 letošní	 sezoně	
Dranreb	již	vypadl	ve	čtvrtfinále	
play-off,	to	však	neznamená,	že	
by	 příští	 sezónu	 nemohl	 opět	
zabojovat	 o	 nejvyšší	 příčku.	
V	 každém	 případě	 se	 všichni	
hráči	budou	snažit	udržet	jeden	
z	 tradičních	 jihočeských	 klubů	
hodně	 vysoko	 a	 šířit	 dobré	
jméno	 města	 Nové	 Včelnice	 
na	sportovním	poli.

Miroslav Kubín
Ladislav Novák
oddíl hokejbalu

Příprava	 mladších	 a	 starších	 žáků	 v	 jarní	 části	
sezony	 vyvrcholila	 místními	 přebory	 s	 těmito	 
výsledky:
mladší žáci    
1.	místo		 Vaňková	Markéta		 124	bodů
2.	místo		 Koštialová	Adéla		 91	bodů
3.	místo		 Krejčová	Karolína		 88	bodů
4.	místo		 Ziková	Karolína		 76	bodů				
5.	místo		 Čermáková	Nela		 69	bodů
6.	místo		 Fuxová	Barbora		 61	bodů
7.	místo		 Horáková	Magdaléna		 43	bodů
starší žáci  
1.	místo		 Zabloudil	Adam		 367	bodů
2.	místo		 Klíma	Radek	3	 27	bodů	

Další	 tréninky	 a	 nábor	 nových	 žáků	 proběhne	 
od	10.	září	2019.																																																													Br.

Výsledky DIVIZE a OPJH
Družstvo	TJ	Nová	Včelnice	B	se	stalo	vítězem	okres-
ního	 přeboru.	 O	 postupu	 do	 krajské	 soutěže	 se	
budeme	rozhodovat	v	nejbližších	dnech.
Družstvo	 Nová	 Včelnice	 A	 skončilo	 na	 10.	 místě.	
V	příštím	ročníku	dál	pokračuje	v	Divizní	 soutěží.	
Divizi	 JIH	opouští	TJ	Sokol	Nové	Hrady	a	TJ	BOPO	
Třebíč.
Tabulky	a	konkrétní	výsledky	najdete	na	www.ku-
zelky.cz

EKL – Etynská kuželkářská liga 
Etynské	ligy	se	zúčastnilo	6	družstev,	ve	kterých	se	
vystřídalo	27	hráčů,	z		toho	12	žen	a	15	mužů.
Pořadí	družstev:
1.	 Rafani	
2.	 Hasiči	
3.	 Jarmilky	
4.	 Berušky		
5.	 KC	Škudra	
6.	 Kameni																															Pokračování na str. 16>

... pokračování ze str. 13

a	nedělní	 po	 tragickém	výkonu	
dokonce	 1:5.	 O	 týden	 později	
jsme	 do	 Českých	 Budějovic	 
s	 vědomím,	 že	 pokud	 chceme	
v	 soutěži	 pokračovat,	 musíme	
vyhrát	 obě	 utkání.	 V	 sobotním	
utkání	 jsme	 aktivní	 a	 důraznou	
hrou	soupeře	porazili	přesvědči-
vě	5:1.	V	neděli	jsme	potřebovali	
vyhrát,	abychom	si	vynutili	pátý	

zápas	na	domácím	hřišti.	Utkání	
jsme	 odehrávali	 ve	 vysokém	
tempu,	 avšak	 jsme	 museli	 sta-
hovat	 nepříznivé	 skóre.	 Ač	 se	
nám	dařilo	ve	třetí	třetině	utkání	
držet	 vyrovnaný	 stav,	 v	 závěru	
utkání	 jsme	 smolně	 inkasovali	
ve	 vlastním	 oslabení,	 na	 což	
už	 nebylo	 možné	 zareagovat	 
a	 sezona	 pro	 nás	 skončila	 dřív,	

než	jsme	si	představovali.
Poděkování	 si	 však	 zaslou-
ží	 nejen	 hráči,	 kteří	 se	 rvali	 
o	 postup	 do	 posledních	 vteřin,	
ale	 především	 i	 naši	 příznivci,	
kteří	si	našli	cestu	i	na	hřiště	sou-
peřů.	V	příští	sezoně	se	budeme	
mezi	mantinely	jihočeských	hřišť	
opět	bít	o	nejvyšší	příčky.

Miroslav Kubín, oddíl hokejbalu

25 let hokejbalu v Nové Včelnici
Letošní	 rok	 je	 významný	 nejen	
tím,	 že	 celá	 republika	 bude	
vzpomínat	na	 třicáté	výročí	Sa-
metové	revoluce,	ale	pro	všech-
ny	 sportovní	 příznivce	 i	 tím,	 že	
v	 tomto	 roce	 je	 to	 dvacet	 pět	
let,	kdy	byl	založen	hokejbalový	
oddíl	 TJ	 HC	 Dranreb	 City	 Nová	
Včelnice.
Do	 roku	 1994	 se	 v	 Jindřichově	
Hradci	 hrál	 hokejbal	 na	 parko-
višti	na	sídlišti	Vajgar.	Mantinely	
byly	 sestaveny	 ze	 zednických	
podlážek.	Mezi	 sebou	 to	 tehdy	
hrála	 tři	 mužstva.	 Roku	 1994	
bylo	 postaveno	 v	 Jindřichově	
Hradci	 klasické	 hokejbalové	
hřiště	 a	 rovněž	 tohoto	 roku	
byl	 založen	 hokejbalový	 oddíl	 
TJ	HC	Dranreb	City	Nová	Včelni-
ce.	V	této	době	se	na	hradeckém	
hřišti	 utkávalo	 včetně	 borců	 ze	
Včelnice	 třicet	 tři	 mužstev.	 Ho-
kejbal	byl	 v	 té	době	 v	 rozkvětu	
a	o	mužstva	nebyla	nouze.	Bylo	
to	především	tím,	že	k	tomu,	aby	
člověk	mohl	hrát,	tak	mu	stačilo	
mít	 hokejku,	 boty	 a	 jakékoliv	
rukavice.
V	 následujících	 letech	 byla	 
v	 jindřichohradeckém	 okrese	
vystavěna	 hřiště	 v	 Kardašově	
Řečici,	 Pluhově	 Žďáru,	 Hospřízi	
a	 Suchdolu	 nad	 Lužnicí.	 V	 této	
době	měl	včelnický	oddíl	již	dva	
týmy	mužů.

Rok	 2001	 byl	 pro	 včelnický	
hokejbal	 zlomový.	 Na	 místě	
někdejšího	 zimního	 stadionu	
vyrostlo	v	té	době	zbrusu	nové	
hokejbalové	hřiště	s	parametry	
pro	nejvyšší	republikové	soutě-
že.	V	tomto	roce	proběhl	i	první	
nábor	 hokejbalové	 mládeže.	
Zájem	o	hokejbal	byl	ve	Včelnici	
veliký.	 Dvě	 seniorská	 mužstva	
doplnilo	nejprve	jedno	žákovské	
družstvo.	V	průběhu	dalších	let	
se	Dranreb	skládal	ze	dvou	muž-
ských	 týmů,	 jednoho	 doroste-
neckého	a	dvou	žákovských.
Na	Včelnickém	hřišti	však	našlo	
domácí	 prostředí	 i	 mnoho	
dalších	 družstev,	 např.	 Notor	
Nová	Včelnice,	Radouň,	Kunžak	
a	 především	 jindřichohradecká	
Bora	Bombers,	která	v	 té	době	
úspěšně	 bojovala	 v	 tehdejší	
extralize	(nejvyšší	soutěži).	Včel-
nické	 „áčko“	 bylo	 postrachem	
tehdejší	 oblastní	 ligy,	 „béčko“	
okresní	 ligy,	 mládežnická	 druž-
stva	 válčila	 	 v	 okresních	 soutě-
žích,	 protože	 tehdy	 ještě	 bylo	 
v	okolí	s	kým	hrát.
Výborné	 roky	 včelnický	 hokej-
bal	 prožíval	 kolem	 roku	 2003,	
kdy	 se	 díky	 neskutečnému	
zápalu	 pro	 tuto	 hru	 podařilo	
tehdejšímu	předsedovi	Jakubovi	
Štěpánovi	zajistit	1.	národní	ho-
kejbalovou	ligu	(druhou	nejvyšší	

republikovou	 soutěž).	 Tento	
tým	 složený	 z	mnoha	 bývalých	
extraligových	 hráčů	 hradecké	
Bory	 doplněných	 místními	
odchovanci	 dokázal	 několikrát	
zabojovat	 o	 nejvyšší	 příčky	 
v	 soutěži,	 avšak	 na	 nejvyšší	
metu	 nedosáhl.	 Druhé	 místo	
v	 roce	 2004	 je	 nevděčné,	 ale	 
v	historii	včelnického	hokejbalu	
má	své	místo.	Na	utkání	„áčka“	
chodilo	na	místní	hřiště	200	lidí.	
Tým	 se	 může	 pyšnit	 i	 titulem	
Nejúspěšnější	 sportovní	 kolek-
tiv	Jindřichohradecka.
V	 roce	 2007	 se	 A	 tým	 rozhodl	
zvolit	 jinou	 cestu	 a	 nastoupil	 
o	soutěž	níž	tj.	ve	2.	Národní	lize.	
Tady	 zužitkoval	 své	 dlouholeté	
zkušenosti	a	již	na	jaře	2008	se	
radoval	 jako	vítěz	 celé	 soutěže.	
Příští	 sezona	 byla	 pro	 tento	
velice	úspěšný	tým	bohužel	po-
slední.
Z	 tehdejšího	 B	 týmu	 se	 rázem	
stalo	 jediné	 mužské	 družstvo	
oddílu.	O	hokejbal	v	té	době	již	
nebyl	 takový	 zájem,	 jako	 dřív,	
takže	 nakonec	 skončilo	 i	 po-
slední	 mládežnické	 družstvo.	
Několik	 mladých	 hráčů	 se,	 ale	
postupně	zapracovalo	do	druž-
stva	mládežnického.
Následující	 léta	 byla	 pro	hokej-
bal	ve	Včelnici	docela	těžká.	
Mužstvo	 nastupovalo	 v	 nej-
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Kulturní akce v Nové Včelnici 

1.	května	od	
14	hodin 29.	prvomájové	posezení nádvoří	Nechyba

8.	května	od	
11	hodin Slavnostní	pokládání	věnců	u	památníku	obětem	války	u	zámku

8.	května	od	13	
do	17	hodin Jízda	zručnosti Atletický	stadion	

Josefa	Jelínka

11.	května	od	
19	hodin

Sylvie	–	hudební	komedie	–	diva-
delní	spolek	AJeTo!	Počátky sál	u	Jelena

18.	května Jamboree	–	oslava	100	let	skau-
tingu	v	Nové	Včelnici louka	směr	Ždár

25.	května Hra	plamen	–	Dětská	hasičská	soutěž Atletický	stadion	
Josefa	Jelínka

1.	června Dětský	den Atletický	stadion	
Josefa	Jelínka

9.	června Hasičský	uzlík Atletický	stadion	
Josefa	Jelínka

29.	června Jízda	malých	koleček komunikace	
u	průmyslové	zóny

18.	května	 Jamboree	–	oslava	100	let	skau-
tingu	v	Nové	Včelnici louka	směr	Ždár

25.	května Hra	plamen	–	Dětský	hasičská	soutěž Atletický	stadion	
Josefa	Jelínka

Kultura

Kategorie VS0 A
Němcová	Nicol	18.	místo	s	počtem	bodů	64,666
Ouhelová	Šárka	20.	místo	s	počtem	bodů	63.483
Kategorie VS0 B
Kepková	Diana	1.	místo	s	počtem	bodů	70,200
Šerglová	Tereza	4.	místo	s	počtem	bodů	68,683
Kategorie VS1 B
Kubaláková	Adéla	16.	místo	s	počtem	bodů	59,667
Přibylová	 Veronika	 17.	 místo	 s	 počtem	 bodů	
55,801
Kategorie VS4 C
Dvořáková	 Berenika	 5.	 místo	 s	 počtem	 bodů	
24,466
Kategorie VS5 C
Omastová	Karolina	9.	místo	s	počtem	bodů	34,633

Němcová Pavlína

... pokračování ze str. 15

Nejlepší	výkon	jednotlivci:
Dívky,	ženy:					
1.	 Tyšerová	Šárka	270
2.	 Klímová	Zdena	253	
3.	 Berounská	Jana	246	
4.	 Pechková	Bára	245	
5.	 Hemberová	Jana	243
Muži:	
1.	 Šebera	Jan	281

2.	 Pilař	Pavel	275	
3.	 Jirků	Zdeněk	261	
4.	 Lejtnar	Jarda	256	
5.	 Gőtthans	Standa	255

Děkuji	všem	kuželkářům	a	kuželkářkám	za	soutěž-
ní	ročník	2018/2019.	V	příštím	ročníku	na	shleda-
nou.

Oddíl kuželek MK

GYMNASTIKA

FOTBAL
Áčko
15.	kolo	Veselí	nad	Lužnicí	–	NV	1:2	(Horák,	Petráš)
16.	kolo	NV	–	Lišov	1:1	(Blažek)
17.	kolo	Týn	nad	Vltavou	–	NV	3:0
18.	kolo	NV	–	Ševětín	2:2	(Tuček,	Sváta	vl.)

Béčko
15.	 kolo	 NV	 –	 Jarošov	 nad	 N.	 5:0	 (Matějka	 D.	 2,	 
Zápotoka	2,	Lukš)
16.	kolo	Buk	–	NV	5:0
17.	kolo	NV	–	Suchdol	nad	L.	8:3	(Tuček	3,	Matějka	
D.	2,	Zápotoka	2,	Didek)
18.	kolo	Staré	Hobzí	–	NV	6:1	(Němec	L.)

ŠIPKY
Tomáš	Houdek	vyhrál	mistrovství	České	republiky	
v	kategorii	juniorů	ve	steelových	šipkách	a	nomi-
noval	se	tím	na	mistrovství	světa	Winmau	World	
Masters	v	Anglii.	Gratulujeme	a	držíme	palce!

Závody ve sportovní gymnastice Nová Včelnice
23.	3.	2019	TJ	Nová	Včelnice	zahájila	první	 letoš-
ní	závody	ve	sportovní	gymnastice.	Závodnice	si	
vedly	velmi	úspěšně.
Másílková	Zuzka	4.	místo	ze	12	účastnic
Dvořáková	Klárka	5.	místo	ze	12	účastnic
Vaněčková	Majda	3.	místo	ze	14	účastnic
Kubaláková	Julča	8.	místo	ze	14	účastnic
Jinochova	Emča	10.	místo	ze	14	účastnic
Moc	 jsme	 si	 závody	 všichni	 užili	 a	 hodnotíme	 je	 
za	velmi	zdařilé.
Děkujeme	všem,	co	přišli.

Závody ve sportovní gymnastice Veselí nad 
Lužnicí
6.	 4.	 2019	 se	 náš	 oddíl	 zúčastnil	 Veselského	
poháru,	 který	 pro	 naše	 cvičenky	 nebyl	 úplně	
úrodný,	 nicméně	 to	 byly	 první	 závody	 v	 sezóně	 
a	hlavu	nevěsíme.																			
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1.	června Dětský	den Atletický	stadion	
Josefa	Jelínka

9.	června Hasičský	uzlík Atletický	stadion	
Josefa	Jelínka

29.	června Jízda	malých	koleček komunikace	
u	průmyslové	zóny

... pokračování ze str. 17
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Nabízíme	 k	 prodeji	 dům	 v	Nové	 Včelnici.	Dispo-
zice	 4	 +	 1,	 patrový,	 zahrádka.	 V	 centru	 města.	 
V	případě	zájmu	volejte	728	637	119.

Nabízíme	k	prodeji	stavební	parcelu	v	Nové	Včel-
nici	 (doteď	 využívaná	 jako	 zahrada)	 o	 výměře	 
2	462	m².	Klidná	lokalita,	slunné	místo,	s	možností	
výstavby	dvou	rodinných	domů.	V	případě	zájmu	
volejte	728	637	119.	

KOUPÍM	několik	hezkých,	ručně	tesaných	zápra-
žových	 kamenů,	 délka	 135-145	 cm,	 šířka	 35	 cm	 
a	více,	i	jednotlivě,	potřebuju	prodloužit	své	zápra-
ží.	Nejsem	překupník.	
725	806	607,	jan.pestal@centrum.cz

Řádková inzerce
1.	ve	14	hodin	–	První	růžový	máj	–	zámek
4.	a	5.	–	Májová	výstava	chovatelů	drobného	zví-
řectva	–	areál	ČSCH
8.	 v	 7	 hodin	 –	 Burza	 historických	 automobilů,	
motocyklů,	 velocipédů,	 motoristické	 literatury	 
a	nářadí	–	dopravní	hřiště
10.	v	16	hodin	–	Komentovaná	procházka	Kamenicí	
nad	Lipou
17.	v	19	hodin	–	XII.	Kamenická	muzejní	noc
18.	od	14:30	–	18	hodin	–	Veteráni	Jindřichohradec-
kem	–	náměstí
18.	v	16	hodin	–	Velký	sborový	koncert	–	kulturní	dům
24.	–	26.	10.	ročník	mezinárodní	Novákovy	klavírní	
soutěže	–	kulturní	dům
30.	v	19	hodin	–	Při	kase	–	komedie	Pavola	Seriše	–	
kulturní	dům

Kamenice nad Lipou

Sbor	dobrovolných	hasičů	Nová	Včelnice	Vás	srdečně	zve	na

OKRESNÍ SOUTĚŽ HRY PLAMEN MH a DOROSTU,
která	se	koná	25.května 2019 od 7.30
na	sportovním	stadionu	v	Nové	Včelnici.
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